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Wydziału galicyjskiego Towarzystwa,/lesnego. 
(Nadesłane Redakcyi do niniejszego zeszytu z kancelaryi. ) 

  

Posiedzenie z dnia 29. października 1889. 

Obecni: Wiceprezes p. Henryk Strzelecki; członkowie 
Wydziału pp. Hirsch, Dr. Małachowski, Maryański. 
Makarewicz, Dr. Rutowski 1 prof. Tyniecki. 

Nieobecność swą usprawiedliwili pp. Hołowkiewicz, Let- 

tner i Ligman. 

Przewodniczył JW. Prezes Tow.: hr. Roman Potocki. 
I. Po odczytaniu i zatwierdzeniu protokołu obrad z posie- 

dzenia Wydziału, odbytego dnia 21. sierpnia 1889. 

Wydział uzupełniony na УП. Walnem Zgromadzeniu — 

ukonstutyowat się, — a na wniosek wiceprezesa p. Strzleckiego, 

uskutecznił następujacy podział referatów między członków swych 

na rok 1889/1890: 

1) Ogólne sprawy Towarzystwa, ankiety, komisye, kancelarya: pp. Strzelecki, Glanz, 

Makarewicz, dr. Małachowski. | 

2) Sprawy zgromadzeń walnych i połączonych z niemi wycieczek, zebrań poufnych, 

ogłaszania sprawozdań z posiedzeń Wydziału i zebrań poufnych: pp. Strzelecki, 

Glanz, Hirsch i Makarewicz. 

3) Sprawy ezłonków, delegatów, statutu i regulaminu: pp. dr. Małachowski, Ho- 

łowkiewicz, Makarewicz i Maryański. 

4) Sprawy pieniężne, rachunkowe, subwencye, premiowania, stypendya: pp. Maka- 

rewicz, Hołowkiewicz 1 Ligman. 

5) Sprawy naukowe: pp. Strzelecki, Glanz, dr. Stanecki i Tyniecki. 

6) Sprawy praktyki leśnictwa i zalesień nieużytków: pp. Lettner, Hołowkiewicz, 

Maryański, Reichard, Hirsch 1 Ligman. 

7) Sprawy ekonomiczne, handlowe i statystyczne: pp. dr. Rutowski, Glanz, Lettuer, 

Hołowkiewicz i Szczepanowski. 

8) Stacye fenologiczne i doświadczalnie leśne pp. Strzelecki, Glanz, Lettner, Tyniecki, 

Hirsch, Hołowkiewicz, dr. Stanecki, Ligman i Reichard. 

9) Sprawy ustawodawcze i policyi leśnej: pp. dr. Małachowski, Lettner, Hołowkie- 

wicz i dr. Rutowski. | | | 

10) Sprawy wydawnictwa „Sylwana*: pp. dr. Stanecki, Hołowkiewicz, Hirsch, Ligman 

11) Sprawy słownictwa leśnego: рр. Strzelecki, dr. Stanecki, Hołowkiewicz i Tyniecki 

II. W sprawie obesłania wiedeńskiej wystawy rolniczo-leśne 

w roku 1890 — odczytał sekretarz "Towarzystwa odpowiedź 

Tow. rolniczego krakowskiego na odezwę Tow. leśnego, celem wspól- 

nego utworzenia krajowego komitetu wystawowego, tudzież wy- 

jaśnił, że wskutek ponownego wezwania generalnego komitetu 
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wystawy we Wiedniu. odniósł się Wydział do Towarzystwa go- 
spodarskiego i łowieckiego, by przyspieszyły decyzyę, co do utwo- 
rzenia wzmiankowanego komitetu krajowego. 

Po wyjaśnieniu ze strony JW. Prezesa i p. Tynieckiego, 
uchwalił Wydział na wniosek p. Strzeleckiego. wybrać dla działu 

leśnego wystawy, specyalną komisyą z 11 członków, któraby się 

natychmiast ukonstytuowała — i udzielić tejże do dyspozycyi 
50) złr. na pierwsze wydatki. 

W skład komisyi weszli: JW. Pan Prezes. wiceprezes p. 
(rlanz. członkowie Wydziału dr. Rutowski. Hirsch, Makarewicz. 
Maryański i prof. Tyniecki, tudzież JE. hr. Dzieduszycki Włodz. 
JE. hr. Wodzieki Ludwik, Siegler d'Eberswald Juliusz i Schmidt 
Wilhelm Adam, właściciel Skolego. 

III. Wskutek wezwania c. k. Namiestnictwa o delegowanie 

zastępcy |lowarzystwa leśnego do ankiety, obradować mającej 
nad wypracowanym przez Ministerstwo rolnictwa zarysem projektu 

ustawy lasowej dla (ralicyi, uchwalił Wydział wydelegować członka 

W vdziału dr. Małachowskiego. 

IV. Odnośnie do uchwał poprzednio powziętych, uchwalił Wy- 

dział zaprosić członków krajowej doświadczalni leśnej na posie- 
dzenie dnia 6. listopada 1889 celem ukonstytuowania się. 

V. Przedłożona wedle reteratu dr. Małachowskiego. pe- 

tycyę do sejmu o subwencyę na pokrycie niedoboru z wy- 
dawnictwa „Sylwana* w kwocie 440 złr. na r. 1890 uchwalił 

Wydział wnieść do sejmu na ręce JW. Prezesa Tow. z prośbą, by 

Dr. Rutowski poparł petycyę tę w Sejmie. 

У1. \М wykonaniu uchwały VII. Walnego Zgromadzenia. 

uchwalił Wydział wnieść do Sejmu na ręce posła Dr. Rutowskiego, 

petycyę wedle referatu Dr. Małachowskiego, o przyznanie dy- 

plomowanym technikom leśnym czynnego 1 biernego pra- 

wa wyborczego, z tytułu osobistej kwalifikacyi. 

Zarazem uchwalił Wydział na wniosek Dr. Rutowskiego, 
udzielić odpisy petycyl wniesionej obu krajowym Towarzystwom 

rolniczym z prośbą o poparcie takowej, ewęntualnie o wniesienie 

petycvi o przyznanie podobnego prawa dyplomowanym rolnikom. 

VIL W myśl uchwały ТУ. 1 УЦ. Walnego Zgromadzenia, 

uchwalił Wydział powtórnie wnieść petycyę do Sejmu na ręce 
JW. Prezesa, o wydanie ustawy o przymusowem tępieniu chra- 
baszezy 1 ich pędraków.
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VIII. Co do ponowienia petycyi o ustanowienie odznak le- 
snych dla gospodarzy lasowych, Wydział po wyjaśnieniu JW. 
+rezesa, że wniesienie tej petycyi, nie jest obecnie na czasie, u- 
chwali na wniosek wiceprezesa p. Strzeleckiego, polecić delegatowi 
p. Małachowskieuu, by sprawę tę poruszył przy ankiecie nad 
ustawą lasowa. 

IX. Sprawę zaś wniesienia memoryału, co do oznaczenia wiel- 
kości obszarów leśnych, któreby w myśl $. 22. ustawy lasowej 
zr 1852 musiały utrzymywać egzaminowanego gospodarza laso- 
wego uchwalił Wydział w obec brzmienia odnośnego paragrafu 
zarysu projektu do nowej ustawy lasowej, przydzielić subkomisyi 
złożonej z pp. Dr. Małachowskiego, Hirscha i Tynieckiego. 

X. W uwzględniemu prośby Tow. młodzieży polskiej w Zu- 
rychu. uchwalił Wydział temuż Towarz. udzielić gratysowy egz. 
„Svlwana*. począwszy od r. 1890. 

XI. Wydział przyjął z przyjemnością do wiadomości. że р. 
Nowicki Aleksander, stosując się do życzenia Wydziału — cofnał 
swoją rezygnacve: jak również przyjęto do miłej wiadomości 
pismo Prezydyum krajowego Tow. węgierskiego leśnego, którem 
takowe dziękując za zaproszenie na VIL. Walne Zgromadzenie- 
usprawiedliwia się, że nie mogło wydelegować zastępcy swojego 
na to Zebranie 1 przeseła braterskie pozdrowienie. 

XII. JW. Prezes podaje do zatwierdzającej wiadomości Wy- 
działu przyjęcie na członków czynnych: Hr. Zamojskiego Wład., 

Dimitza Ludwika, Dr. Kolischera Henryka, Lewickiego Emila, 

Gliicka Hermana, Pokornego Wiktora, 1 Swobodę Wilhelma, — 
tudzież że wydelegowano praesidialiter jako reprezentantów Tow. 
leśnego galic. na Walne Zebranie Tow. leśnego państwowego р. 

Karola Boóhmerlego, z Tow. leśnego karynckiego p. Karola Fer- 

chera. | 

XIII. Pod koniec posiedzenia uchwalił Wydział zakupić z fun- 
duszów Towarzystwa 3%, los Tow. kred. ziemsk. wied. imiennej 
wartości 100 złr. 

XIV. W końcu podał JW. Prezes do wiadomości Wydziału, 
że udzielono c. k. Namiestnictwu daty statystyczne do szematyzmu 
na r. 1890, doniesiono c. К. Dyrekcyi policyi o uzupełnionym 
składzie Wydziału, tudzież że podziękowano Reprezentacyi miasta 

Lwowa, Wydziałowi kasyna miejskiego, właścicielowi dóbr Sko- 

lego, p. Schmidtowi, Administracyi tychże lasów na ręce Dyre- 
*
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ktora p. Weissbacha, wreszcie komitetowi miejscowemu, na ręce 
p. Klusioka, za przyczynienie się do uświetnienia VII. Zjazdu 
leśników, tudzież połączonej z nim wycieczki. 

Przyczem na wniosek p. Maryańskiego Wydział wyraził 
p. Makarewiczowi podziękowanie za trudy osobiście poniesione 
celem przyprowadzenia do skutku wycieczki do Skolego. 

Na tem zakończono obrady. 

Sf. wła 
ww ee 

Posiedzenie 17. Grudnia 1889. 
Obecni: Członkowie Wydziału: pp. Dr. Małachowski, Ma- 

karewicz 1 prof. Tyniecki jak również uproszony p. Fryderyk 
Klusiok. 

Przewodniczyt wiceprezes Tow. p. Henryk Strzelecki. 

Nieobecność swą usprawiedliwili JW. Prezes i p. Ligman. 

1. Przewodniczący podaje do wiadomości, że w myśl pisma 
Prezydyum Namiestnictwa, została zwołaną na dzień 20. grudnia 
1859 ankieta, mająca obradować nad projektem do nowej ustawy 

lasowej i uprasza p. Klusioka, by jako referent ustawy lasowej 

na poufnych zebraniach leśników przedstawiał poprawki do pro- 
jektu uchwalone na wymienionych zebraniach. 

Na odnośne sprawozdanie, Wydział po przeprowadzonej dy- 

skusyl nad poszczególnymi paragrafami projektu -— uchwalił z nie- 

znacznemi zmianami poprawki poczynione przez poufne zebrania 

leśników 1 uprosił delegata Dr. Małachowskiego, by w myśl tych 

uchwał działał na ankiecie. 

Na wniosek przewodniczącego, wyraził Wydział p. Klusio- 

kowi podziękowanie za objęcie żmudnego referatu na poufnych 
zebraniach, tudzież za sprawozdanie złożone Wydziałowi. 

II. Wydział przyjął do wiadomości, że do komisyi wybranej 
z łona low. gospodarskiego, dla spraw wystawy rolniczo-leśnej 

w r. 1890 wydelegowano praesidialiter jako reprezentanta Tow. 
leśnego, hr. Romana Potockiego, a jako zastępcę tegoż p. Głlanza, 

tudzież pismo generalnego komitetu zawiadamiające, że Najjaśn. 

Pan raczył objąć protektorat nad pomienioną wystawą. 

ILI. Uchwalono wypłacić kwotę 24 złr. jako część kosztów 

kongresu leśnego austr. w r. 1589, przypadającą na Towarzystwo 
leśne galicyjskie.



IV. Przyjęto do miłej wiadomości ukonstytuowanie się kra- 

jowej komisy1 dla doświadczeń leśnych i czyniąc zadość życzeniom 
komisy! uchwalono: 

Wypłacić tejże kwotę 50 f. na r. 1890 na pokrycie pier- 
wszych wynikłych wydatków ; uznać organ Tow. również jako organ 
komisyi i użyczyć łamy „Sylwana* publikacyom komisyi, tudzież 
uprosić komisyę o sprawozdanie z czynności rocznej dla Walnego 

Zgromadzenia Tow. leśnego. 

V. Zatwierdzono przyjęcie nowych członków: Grrosa Seweryna, 
Stainera Juliusza, Lewkowicza Franciszka. Michalewicza Michała, 

Bieniewskiego Włodzimierza, lubowego Franciszka 1 Józefa Cśa- 

deka. 

Na tem zakończono z powodu spóźnionej pory obrady. 

 


